

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Multiculture Education 多元文化教育

當期課號	8039	Course Number	8039
授課教師	曾素秋	Instructor	TSENG,SU CHIU
中文課名	多元文化教育	Course Name	Multiculture Education
開課單位	師資培育中心(中教學程)二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程目的在讓學生瞭解多元文化教育，以培養學生對於不同族群文化之尊重和欣賞的態度，運用在日常生活理論當中。	Objectives	The objectives of the course are : The course presents that the student will be able to understand the Multicultural Education, cultivate student esteem and appreciation attitude of different ethnic groups culture to make use of the theories of practical life.
教材	Young Pai, Susan A. Adler原著 (2006) 教育的文化基礎。台北：學富文化。 朗瑟著 (2004) 多元世界的教與學：兒童的多元文化教育。 班克斯著 (1998) 多元文化教育概述。台北：心理出版社。	Teaching Materials	
成績評量方式	1.期中考：25% 2.期末考：30% 3.報告或作業：15% 4.平時表現、出缺席：30%	Grading	midterm exam:25% final exam:30% homework and report : 15% classroom performance : 30%
教師網頁	http://www.cyut.edu.tw/~sctseng/		
教學內容	1.多元文化教育的基本概念 2.多元文化教育的理論基礎 3.性別與多元文化教育 4.階級與多元文化教育 5.族群關係與多元文化教育 6.多元文化與教學策略	Syllabus	1.The basic concept of the multicultural education. 2.The basic theory of the multicultural education. 3.Gender and the multicultural education. 4.Class and the multicultural education. 5.Ethnic group and the multicultural education. 6.Teaching strategy and the multicultural education.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。